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Onderwerp: Spoorlijn Veendam – Stadskanaal 
 
Geachte leden van de commissie, 
 
Met belangstelling heb ik de voordracht 46/2012 gelezen over de spoorlijn Veendam – Stadskanaal. Hierin 
werd ook de Spoorvisie2040 van Drenthe genoemd. Mij is dat stuk ook bekend en zo geformuleerd dat bij mij 
de nekharen spreekwoordelijk overeind gaan staan. Dit stuk bevat een hoop ‘gewenste’ kleuring van Rijkswege. 
De geschiedenis daarvan gaat al terug naar 2006. Toen mevrouw Peijs en haar projectleider ‘Zuiderzeelijn’ in 
Amersfoort waren. Op een vraag over alternatieve spoorinvesteringen in de regio; hierbij doelend op het gat in 
het netwerk Veedam – Emmen. De reactie was eenstemmig: ‘Dat lijntje gaat niet door’. Als ik het rapport van 
Ecorys zo lees en het onderzoek onder supervisie van de heer Oosterhaven uit 2009. Hieruit blijkt alles dat dit 
een ‘ongewenst’ project is?  
 
Want de scoop van het onderzoek was wel enorm klein. Zeker zodra men naar de vrachtmogelijkheden kijkt. 
Iets wat totaal niet meegenomen wordt in dit verhaal. Deze verbinding is namelijk gekoppeld aan de Betuwelijn 
als de werkelijke Noordtak; dus niet via Twente. Ook een win– win positie voor onze Mainports in de Randstad. 
Hierbij zal het slim zijn voor de Gedeputeerden Verkeer van Groningen en Drenthe, en de Wethouders Verkeer 
van Groningen en Emmen, om ook het gesprek aan te gaan met het Havenbedrijf Rotterdam. Natuurlijk ook 
met de Wethouders Verkeer en Economische zaken van deze stad. Dit ook gekoppeld aan de ‘Oostboog’ bij 
Veendam. Rond dit stuk spoor ontbreekt elk integrale netwerk gedachte bij Prorail en het Ministerie van I&M. 
Dit past ook in progamma ‘Randstad bereikbaar’ van NWO en I&M.  
 
Nog een leuk feitje; de betreffende directeur Spoor onder onze voormalige gedeputeerde Mansveld is een 
oude bekende. Dit is de heer Jeroen Fukken; projectleider ‘Zuiderzeelijn’. Vanuit Europa wordt er steeds 
zwaarder gestuurd op splitsing van zware goederentreinen en Interciytreinen op de hoofdspoorlijnen. Voor onze 
regio zijn hier zeker kansen voor de secundaire/provinciale lijnen. Hierin dus ook kansen via Europese fondsen. 
Misschien een tip om mee te nemen naar het Ministerie. Als ze goede regionale infrastructuur projecten 
steunen dan kan Nederland op een andere manier dat Miljard terug krijgen uit Europa. In plaats van ‘dom’ 
korting te bedingen? Want elke vrachtwagen minder in Rotterdam op het wegennet daar is er een. Dus betere 
doorstroming op traject Groningen – Zwolle voor intercity’s die niet meer achter een zware containertrein 
moeten hangen. Het lusje via Emmen is dus extra productief voor het personenvervoer.  
 
Waarom hier gaan voor een zogenaamde ‘Hybridetrein’? Juist samen met Drenthe valt er nog het nodige 
‘wisselgeld’ te bedingen in de visie ‘Wind op land’ van I&M. Grootschalige elektrificatie van alle noordelijke 
spoorlijnen in dit geval. Hybride treinen zijn een 70% oplossing terwijl de 100% oplossing gewoon bovenleiding 
is. Juist Den Haag mag zich hiervoor het schaamrood op de kaken krijgen. De regio waar langzamerhand de 
nodige TerraWatts voor heel Nederland opgewekt worden in grijs en groen. Maar niet dat de getroffen regio’s 
er iets zeer logisch ervoor als beloning terug zien; bovenleiding!  
 
Verder praat men binnen de Stuurgoep ook binnen een te klein gebied. Daardoor missen we kansen. Het gaat 
ook erom hoe dragen wij de boodschap uit? In concrete termen lobby inspanningen. Juist de inzet om de 
spoorlijn weer onderdeel te laten worden tot hoofdspoorlijn juich ik enorm toe binnen het Nederlandse 
spoornetwerk. Maar binnen dit verloop zal dan Groningen – Bad Nieuweschans hoort dan ook onderdeel te zijn 
van het nationale kernnet spoor. Wat ook binnen het personenvervoer internationaal de positie van de Stad 
Groningen verbetert op het werkelijke niveau van kwaliteit die deze spoorlijn hoort te hebben. Dus 
dubbelspoor en bovenleiding boven het spoor. Dit is ook dus van belang voor het SNN.  
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Groningen (Energyport) is dan met dezelfde kwaliteit verbonden als de regio Twente en Brainport met het 
achterland in Europa. Als laatste fase maar nu al voorbereiden de HSL naar Hamburg.  

 
Als u zich af vraagt hoe gaan wij dit betalen? Aangezien het Rijk haar verplichtingen naar onze regio (Noord-
Nederland) al decennia niet nakomt. Hebben wij ook nog steeds een rechtmatige claim in de begroting groot 4 
miljard Euro. Dit is het niet nakomen en onterecht schrappen van ‘Kompas voor het Noorden’ middelen. Dit 
bedrag hebben we nog tegoed van de periode 2006 – 2010. Dus goed ingekleed valt er zelfs in perioden van 
bezuinigingen geld binnen te halen. Veendam – Emmen is dus een passend project voor dit geld. Je moet er 
alleen wel goed gefundeerd om vragen? Europa kan ook nog een stuk cofinanciering doen via progamma: 
Connecting Europe. Scheelt zo 10 tot 15 procent van de som.  
Waarom is Keyrail niet meegenomen in dit verhaal? Aangezien die steeds meer gaat fungeren als het ene loket 
voor railgoederenvervoer in Nederland. Dit hoort ook bij de link met Bad Nieuweschans. Hierin is dus ook de 
afstemming met Emmen/Coevorden slecht?  
 
De focus ligt dus teveel op regionaal personenvervoer, waardoor andere belangrijke factoren totaal genegeerd 
blijken te worden. In dit perspectief doorgaand internationaal goederenvervoer per trein. Dit lijkt mij niet 
handig. Zonder naar de werking binnen het (inter)nationale spoornetwerk te kijken. Deze te kleine scoop levert 
ons te weinig op. Bij internationaal spoorgoederenvervoer mag men rustig een radius van 600 kilometer groot 
rondom de stad Groningen trekken. Dan komen er totaal andere parameters naar boven die de rekensom veel 
aantrekkelijker gaan maken; ook voor Drenthe. Dan kan deze spoorlijn echt een onderdeel zijn van de 
‘Noordzeespoorcorridor’ 
 
Hoop dat u deze aanvulling van mijn kant zonder probleem mee wil nemen in het verdere proces. Beschouw 
het RSP geld als startfinanciering om in de volgende fases door te kunnen pakken. We hebben het nu dus over 
fase 1 planning. Maar door blijven denken aan fase 2 en 3. Dat Groningen- Veendam – Emmen er in de 
gewenste kwaliteit er ligt. Volgens mijn conclusie zal de topsector ‘Logistiek’ ook binnen het SNN meer 
aandacht moeten hebben. Daar “Logistiek” en “Infrastructuur’ onlosmakelijk met elkaar verbonden zijn. In rail 
ook de verbinding met de E233 als we Emmen en Meppen aan elkaar koppelen.  
 

 
 
Met vriendelijke groet,  
 
Frank Menger 


